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Komisia regionálneho rozvoja 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 
 
 

Košice: 8. 2. 2019 
Číslo: 2717/2019/ORRUPZP-5857 
Vybavuje: Ing. Peter Ťapák 

e-mail: Peter.Tapak@vucke.sk  
Telefón: 055/6196 658 

 
 
 

ZÁPISNICA 
zo 6. rokovania Komisie regionálneho rozvoja Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja konaného dňa 7. 2. 2019 
 
 
PROGRAM ROKOVANIA: 

1. Otvorenie, schválenie programu rokovania  
2. Správa o kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Košického samosprávneho kraja 

za rok 2018 
3. Akčný plán Programu obnovy krajiny Košického kraja na rok 2019 
4. Členstvo KSK v Združení európskych regiónov (AER)  
5. Predstavenie poslania a práce inovačného ekosystému TUKE a  Univerzitného Vedeckého 

Parku  Technicom – riaditeľ Technicomu doc. Ing. František Jakab, PhD. 
6. Predstavenie AGRO eTrhoviska – EF TUKE, Ing. František Janke, PhD. 
7. Predstavenie digitálnej platformy pre indikátory monitorujúce napĺňanie Národnej stratégie 

regionálneho rozvoja SR, – EF TUKE, Ing. František Janke, PhD. 
8. Záver 
 

K bodu č. 1 

Vyjadrenie: 
V neprítomnosti predsedu komisie rokovanie o 14,05 hod. otvoril Ing. Mgr. Ihnát. Privítal 
prítomných a skonštatoval, že na rokovaní komisie sú prítomní 13 členovia komisie, čo je 
nadpolovičná väčšina, to znamená, že rokovanie je uznášania schopné.  
Predsedajúci dal návrh na odsúhlasenie programu rokovania podľa zaslanej pozvánky. 
 
Diskusia: – 

Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 
 
Uznesenie č. 1/2019:  
Komisia schválila predložený program rokovania. 
 
Hlasovanie č. 1: 
Prítomní: 13  
Za: 13  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
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K bodu č. 2 

Vyjadrenie: 
Správu o kontrolnej činnosti uviedol hlavný kontrolór KSK Ing. Ľubomír Hudák. Vo svojej 
prezentácii podrobne  informoval o vykonaných kontrolách a kontrolných zisteniach. 
 
Medzičasom došli ďalší 2 členovia komisie (15 prítomných). 
 
Diskusia: Ing. Petro, JUDr. Bilčak, Ing. Kravčík, CSc. 
Ing. Petro sa pýtal riaditeľa kancelárie o stanovisko ohľadom neposkytnutia súčinnosti pri 
vykonávaní kontroly. Dr. Bilčak povedal, že v prípade 1. kontroly sa poskytla súčinnosť, 2. 
kontrolu považuje za nezákonnú. Ing. Petro sa pýtal, prečo sa vykonávala kontrola, ak nebola 
v súlade s plánom kontrol, a či bola náhoda, že zamestnanci ÚHK nedostali odmeny, alebo to 
bola vratka za kontrolné zistenia. Hlavný kontrolór vysvetlil, že podľa zákona sú povinní 
vykonať kontrolu aj na základe anonymného podnetu na protispoločenskú činnosť a to 
v určenom termíne 90 + 30 dní – teda nemôžu čakať na zaradenie do plánu kontrol. ÚHK je 
zriadený na základe zákona o samosprávnych krajoch, nepatrí pod úrad ako obecný kontrolór. 
Dr. Bilčak povedal, že rozhodnutie o pridelení odmien je v plnej kompetencii predsedu KSK. 
HK oponoval - nezdieľa tento názor, zákon 302 o samosprávnych krajoch definuje postavenie 
kontrolórov, samosprávny kraj je povinný vytvoriť podmienky pre výkon práce, HK plne 
zodpovedá za činnosť, rozdáva a kontroluje úlohy a hodnotí prácu svojich zamestnancov. 
Ing. Kravčík sa pýtal na rozdiel medzi tematickou a plošnou kontroly a či je v poriadku, že 
počet plošných kontrol sa z roka na rok klesá. Hlavný kontrolór informoval, že na webovom 
sídle sú vysvetlené tieto pojmy. Ďalej informoval, že na začiatku bolo potrebné plošne 
prekontrolovať subjekty, ale plošná kontrola je časovo náročná, a nemá zmysel znova 
kontrolovať tieto oblasti, ktoré sú v poriadku. Je účinnejšie zamerať sa na často opakované 
chyby a na zistené nedostatky. Ing. Kravčík sa pýtal na počet a zloženie kontrol: koľko bolo 
vykonaných podľa plánu a koľko podľa anonymného podnetu, aj na výsledky kontrol. HK 
sľúbil, že mu pošle prehľad v tabuľkovej forme. 
 
Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 
 
Počas diskusie došli ďalší 4 členovia komisie (19 prítomných). 
 
Uznesenie č. 2/2019:  
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie v súlade 
so znením návrhu na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 2: 
Prítomní: 19  
Za: 16  
Proti: 0 
Zdržal sa: 3 
 
 

K bodu č. 3 

Vyjadrenie: 
O akčnom pláne Programu obnovy krajiny Košického kraja podrobne informoval spracovateľ 
materiálu Ing. Michal Kravčík, CSc.  
 
Medzičasom došli ďalší 2 členovia komisie – aj Ing. Tomaško, predseda komisie (21 
prítomných). 
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Diskusia: JUDr. Mgr. Rovinský, Ing. Petro, Mgr. Biľová, Ing. Tešliar 
Dr. Rovinský sa vyjadril, že on za ten materiál nebude hlasovať, lebo tam chýbajú návrhy 
konkrétnych riešení. Treba chrániť prícestnú zeleň, pobrežné porasty, zanikajú mokrade, 
remízky. Ing. Petro upozornil na potrebu riešiť problém nedostatku vody – KSK by mal 
poskytnúť finančné prostriedky na zabezpečenie pitnej vody, ako to rieši Prešovský 
samosprávny kraj. Mgr. Biľová potvrdila, že PSK rieši tento problém v spolupráci so svetovou 
bankou. Štúdie realizovateľnosti sa pripravujú tak, aby navrhovaný spôsob riešenia mohli 
používať aj iné kraje. Ing. Tešliar zdôrazňoval, že v druhej časti má byť komplexný program, 
bude sa riešiť aj zeleň, a môžu sa doplniť aj iné aktivity na základe požiadaviek zo strany 
poslancov, resp. zastupiteľstva. Dr. Rovinský povedal, že podľa jeho skúseností druhá etapa už 
veľakrát neexistuje, preto osobne trvá na tom ,aby všetky ním navrhované aktivity boli 
doplnené do akčného plánu už teraz. Ing. Kravčík zdôraznil, že osveta je veľmi dôležitá, je 
lepšia komunikácia s obyvateľmi ak sa robí kombinácia mäkkých a investičných projektov. 
 
Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 
 
Uznesenie č. 3/2019: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v súlade 
so znením návrhu na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 3: 
Prítomní: 21 
Za: 20 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 
 
V pokračovaní predseda komisie prevzal vedenie rokovania od Ing. Mgr. Ihnáta. 
 
 
K bodu č. 4 

Vyjadrenie:  
Materiál ohľadom členstva KSK v Združení európskych regiónov predstavila Mgr. Lenka 
Kožárová, vedúca oddelenia európskych záležitostí. 
 
Diskusia: Ing. Tomaško, MBA, MUDr. Fulková 
Predseda komisie sa pýtal na členské, Dr. Fulková sa zaujímala o spôsobe sprostredkovania 
práce pre študentov v zahraničí. Ďalej sa pýtali, či bude mať KSK zastúpenie v komisii. Mgr. 
Kožárová vysvetlila, že členovia sú spravidla predstavitelia regiónov, teda za náš kraj  
pravdepodobne bude pán predseda. 
 
Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 
 
Uznesenie č. 4/2019: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a  schváliť v súlade 
so znením návrhu na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 4: 
Prítomní: 21 
Za: 21 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
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K bodu č. 5 

Vyjadrenie: 
Poslanie a činnosť inovačného ekosystému TUKE a  Univerzitného Vedeckého Parku 
Technicom UVP predstavil prostredníctvom prezentácie jeho riaditeľ, doc. Ing. František 
Jakab, PhD. Objasnil genézu vzniku a budovania UVP Technicom, ktorého prevádzka bola 
spustená koncom roka 2018. Vysvetlil hlavné úlohy a funkcie, ktoré plní UVP v rámci 
inovačného ekosystému univerzity a kraja. Poukázal na dôležitosť spolupráce UVP Technicom 
s krajom pri podpore startupov a startupového prostredia v KSK, pri využívaní výskumného 
a inovačného potenciálu univerzity a transferu technológie z univerzitných labov a centier 
excelentnosti do miestnych firiem. Informoval poslancov kraja o príprave projektov v oblasti 
strategického výskumu ako aj projektu zameraného na smart city. Požiadal poslancov 
o podporu vo vybraných aktivitách a šírenie povedomia o službách UVP Technicom vo svojich 
okresoch a mestách.  
 
Diskusia: JUDr. Mgr. Rovinský 
Dr. Rovinský sa pýtal na spoluprácu s regiónom a so školami. Riaditeľ UVP Technicom 
poskytol informácie o aktuálnej spolupráci so školami a firmami v kraji. 
 
 

K bodu č. 6 a 7 

Vyjadrenie:  
Prezentáciu o systéme AGRO eTrhoviska predstavil  Ing. František Janke, PhD. EF TUKE. Ide 
o projekt programu Interreg. Jeho úlohou je vytvoriť podmienky pre vznik digitálnej 
marketingovo-obchodnej platformy zameranej na podporu predaja miestnych produktov. Po 
diskusii v krátkosti informoval prítomných aj o vývoji digitálnej platformy pre indikátory 
sledujúce aktivity regionálneho rozvoja v území, ako aj monitorovania napĺňania Národnej 
stratégie regionálneho rozvoja SR. 
. 
Diskusia: Ing. Petro, JUDr. Mgr. Rovinský, Mgr. Biľová  
Diskutujúci sa pýtali na spôsob a detaily fungovania systému, na logistiku zabezpečenia 
predaja zo strany farmárov ku kupujúcim a na to, aká forma spolupráce sa očakáva od KSK, či 
požadujú aj finančnú podporu. 
 
 
K bodu č. 8 
Vyjadrenie: 
Po vyčerpaní všetkých bodov rokovania predseda komisie poďakoval prítomným za účasť 
a o 16.30 hod. ukončil rokovanie komisie regionálneho rozvoja. 

 
V Košiciach dňa 8. 2. 2019 
Zapísal Ing. Valéria Rácz 
 
 

 
 
 

...................................................... 
Ing. Peter Ťapák 
tajomník komisie 

...................................................... 
Ing. Dušan Tomaško, MBA  

predseda komisie 
 


